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Številka: 322-01/13-22/                                 Predlog  
Ljubljana, 10. 12. 2013                                                                     
        
     
Drţavni svet Republike Slovenije je na 13. seji 11. 12. 2013, v skladu z 98. členom 
Poslovnika Drţavnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09 in 101/10), obravnaval 
vprašanje in pobudo drţavnega svetnika dr. Janvita Goloba v zvezi s postopkom likvidacije 
Tovarne sladkorja Ormoţ ter na podlagi prvega odstavka 56. člena Zakona o Drţavnem 
svetu (Uradni list RS, št. 100/05 - UPB1, 95/09-odl. US in 21/13 - ZFDO-F) sprejel naslednji 

 
S K L E P : 

 
Drţavni svet podpira vprašanje in pobudo drţavnega svetnika dr. Janvita Goloba in predlaga 
Vladi Republike Slovenije, da vprašanje in pobudo preuči in nanju odgovori.  
 
Vprašanje in pobuda drţavnega svetnika dr. Janvita Goloba se glasita: 
 
1. Kdaj se načrtuje zaključek postopka likvidacije Tovarne sladkorja Ormoţ? 

 
2. Vlado Republike Slovenije pozivamo, da stori vse, kar je v njeni pristojnosti in moči, da se 

postopek likvidacije Tovarne sladkorja Ormoţ zaključi čim prej. 

 
Obrazloţitev: 

 
V Drţavnem svetu je 14. novembra 2013 potekal posvet z naslovom »Moţnosti za ponovno 
pridelavo sladkorne pese v Sloveniji«, na katerem se je razpravljalo o pomenu sladkorne 
pese ter moţnosti za njeno ponovno pridelavo v Sloveniji.  
 
Ţe pred leti je bilo ugotovljeno, da je bila reforma EU za sektor sladkorja napačna, saj je 
omogočila, da imajo današnji proizvajalci sladkorja zelo visoke dobičke, sladkorja pa 
dejansko primanjkuje. Na napačnost reforme opozarja tudi Evropsko računsko sodišče, ki je 
v svojem poročilu »Ali je reforma trga sladkorja dosegla svoje glavne cilje« št. 6 iz 2010 
zapisalo, da je bila reforma sektorja sladkorja strel v lastno koleno, pri navajanju nelogičnosti 
reforme pa v enem od členov navaja tudi primer ene od drţav članic, ki je zaprla svojo edino 
zelo moderno tovarno. 
 
V juniju letošnjega leta je bila doseţena ukinitev kvot leta 2017 in pričakovalo se je, da bo od 
takrat vse laţje, pa temu ni tako. Potencialnimi investitorji, katerih interes je po ugodnih 
kriterijih vlagati v sladkorno industrijo, si ţelijo partnerskega odnosa s pridelovalci sladkorne 
pese, kajti to je osnova za dolgoročno poslovanje. Novo tovarno bi ţeleli graditi na stari 
lokaciji, tu pa je teţava, saj likvidacija stare Tovarne sladkorja Ormoţ še ni zaključena, 
čeprav bi morala biti zaključena pred skoraj dvema letoma. Za novo tovarno potrebujemo 
lokacijo, katero trenutno ni mogoče odkupiti, saj lastnik ne ţeli prodati zemljišča dokler 
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likvidacija ni končna, nakup lokacije prejšnje tovarne pa novo investicijo močno poceni (za 
okoli 30 odstotkov). 
 
Zaradi navedenega Vlado Republike Slovenije pozivamo, da čim prej omogoči pogoje za 
izgradnjo nove tovarne, ki je pogojena z likvidacijo stare tovarne sladkorja v Ormoţu. To 
teţavo lahko reši le Vlada Republike Slovenije, ki je odgovorna za likvidacijo. Lokacija stare 
tovarne je prazna, čeprav se je ob zapiranju obljubljala nadomestna proizvodnja, vendar se v 
sedmih letih po zaprtju na tej lokaciji ni zgodilo nič.  
 
Zavedamo se, da je za tak proizvodni obrat potrebno veliko dela in časa. Imamo še pribliţno 
tri in pol leta časa, zato je potrebno s projektom pričeti ţe danes, saj drugače ne bo moţno 
izkoristiti evropskih sredstev v obdobju 2014 – 2017. Prav tako pa nas bodo prehitele ostale 
drţave članice, ki se na obdobje po letu 2017 ţe intenzivno pripravljajo. 

 
* * * 

 
Drţavni svet Republike Slovenije predlaga Vladi Republike Slovenije, da vprašanje in 
pobudo preuči in v skladu s četrtim odstavkom 98. člena Poslovnika Drţavnega sveta 
(Uradni list RS, št. 70/08, 73/09 in 101/10) nanju v roku 30 dni odgovori.  

 
 

 


